
Referat – Fællesbestyrelsesmøde 

Brahesminde Skoler og Børnehuse – Afdeling Svanninge - tirsdag d. 24.01.2023 kl. 17.00 – 19.30 

  

Deltagere: Laura, Louise, Marlene, Martin, Mette, Pernille, Tina, Doris, Dorte, Dorthe, Vibeke samt Emil og Lilje fra 

elevrådet afd. Svanninge.  

Afbud: Dorthe 

Referent: Dorte 

Pkt Ansvar Indhold Hvorfor – begrundelse Art Tid Referat - beslutning 

1. Alle Godkendelse 

af referat 

fra sidste møde 

Referat fra mødet d. 

14.12.2022.  

 

B 17.00 -

17.05 

Godkendt. 

2. Elever Elevråd Orientering om 

elevrådsarbejdet på afd. 

Svanninge. 

O/

D 

17.05 – 

17.20 

Elevrådet har afholdt Filmaften i Svanninge. Eleverne så filmen 

Orla Frøsnapper. Der kunne købes popcorn og juice. Flot 

arrangement.  

Fastelavn på programmet – I Svanninge 24. februar, hvor der deles 

vandrepokal ud til årets bedste udklædning.  

Der er ønske om nogle ramper til at skate/cykle på (skaterbane). 

Elevrådet har været inddraget i udvælgelsen af termoplast. 

Termoplasten svejses på, når vejret bliver bedre.  

3. Alle Fotografering 

kommende 

skoleår 

2023/24 

Vi har i år gjort brug af 

Gauss.  

Vi har fået en henvendelse fra 

et andet firma. 

Skal vi fortsætte med Gauss, 

eller skal vi skifte? 

Har bestyrelsen fået 

tilbagemeldinger fra dette 

skoleårs fotografering? 

D/

B 

17.20 - 

17.30 

Der er ønske fra børnehus i Horne om at kigge på om fotografering 

kan lægges anderledes, fx en lørdag formiddag, hvor det er 

forældre, der tager sig af det? Alternativ: Efterlys forældre til at 

komme og hjælpe. 

Laura har spurgt ind, hvordan forældrene oplever kvaliteten af 

billederne fra Gauss.  Svarene er meget positive.  

Et andet firma har kontaktet skolen, men forældrene tænker at 

fastholde det velkendte, som fungerer godt.  

Vi beslutter, at vi kommende skoleår igen benytter os af Gauss.  



4.  Alle Arbejdsdage i 

Horne og 

Svanninge  

Vi skal have fastsat nogle 

datoer for arbejdsdagene i 

foråret 2023. 

D/

B 

17.30 – 

17.40 

Vi forsøger os med én arbejdsdag, som afholdes samtidig på de to 

matrikler; nemlig fredag d. 28.april 2023. 

Forslag at det bliver samme dag på begge matrikler.  

VM sender nyhedsbrev ud inden vinterferien og melder datoen ud.  

Lav evt. et skriv til børnene også.  

Arbejdsdag med hygge/forskønnelses dag med fællesspisning. 

Feedback fra HO BH – der var meget malerarbejde. Vi skal 

bestræbe os på at være alsidige: der er mange forskellige ting, som 

forældrene tænker, at de kan være behjælpelige med.  

 

5.  Alle Markedsdag i 

Horne og 

Forårs-

arrangement i 

Svanninge 

Hvornår 

afholdes 

syrendagene i 

Svanninge i 

2023? 

Dato for markedsdag i Horne 

og Forårsarrangement i 

Svanninge i 2023 skal 

fastsættes og meldes ud til 

forældrene inden alt for 

længe.  

D/

B 

17.40 – 

17.50 

Markedsdag på afd. Horne torsdag d. 25. maj 2023. 

 

Syrendage – vi forventer, at det er tredje weekend i maj.  

Vi laver lidt mere reklame for syrendagene på FB og i Lokalnyt og 

håber, at forældrene vil tage med deres børn ned at se udstillingen 

på Grubbe Mølle.  

Forårsarrangement – skolen står for det.  

Kunne der evt. tænkes noget salg af mad ind i forårsarrangementet, 

således at overskuddet kan gå til lejrskoleklassen? 

6. Vibeke Økonomi Orientering om forventet 

regnskab for 2022 samt 

budget 2023. 

Vi har møde med vores 

økonomikonsulent 24.01.23. 

 

O 17.55 -

18.05 

VM informerede. 

Regnskabsåret 2022 er endnu ikke helt afsluttet. 

Økonomikonsulenten aflyste mødet d. 24.januar.  

Budget 2023: Der er stadig mange ubekendte, så vi venter med en 

budgetgennemgang til et senere møde.  

Der afholdes en fælles temadag om økonomi for både dagtilbud og 

skoler fredag d. 3.februar 2023. 

7. Vibeke Indskrivning 

og Forårs-SFO 

VM orienterer om 

indskrivningstallene. 

Opstartstidspunkt for Forårs-

SFO.  

O 18.05 – 

18.20 

FSFO starter 11. april 2023; efter påskeferien.  

6 børn er skrevet ind på afd. SV og 16 børn på afd. Horne.  

Ved 16 børn i klassen beskæres økonomien til klassen ikke.  

8. Alle Suppleanter til 

Fælles-

bestyrelsen? 

Marlene er indtrådt i 

bestyrelsen. De sidste to 

suppleanter har ikke 

D 18.20 -

18.30 

VM kontakter O&L omkring bestyrelsessammensætningen fra 

sommer, hvis vi kun har 6 bestyrelsesmedlemmer.  

.   



mulighed for at komme ind i 

bestyrelsen lige pt.  

Hvordan arbejder vi videre 

med den udfordring? 

9. Doris 

og 

Dorte 

Miniprojekt 

/praksisfortælli

ng 

 

Orientering fra børnehusene. O 18.30 – 

18.45 

DM og DB fortæller om praksiseksempler fra børnehusene. 

Henholdsvis bedsteforældre dag i Svanninge og ukrainske 

juletraditioner i Horne.  

10. Alle Princip for 

lejrskole 

Vi skal have udarbejdet et 

princip for lejrskoler.  

Pt. har vi kun lejrskoler for 

vores elever i 5.kl.  

Forældrebetaling? 

Betaling fra skolen.  

Skal vi nedsætte en 

arbejdsgruppe?  

D/

B 

18.45 – 

18.55 

I dette skoleår har der været lejrskole for eleverne i 5. kl.  

Forældrebetaling: Vi må kun opkræve kostpenge.  

Fint hvis vi kan koble princip for lejrskoler sammen med princip 

for ekskursioner.  

11. Alle Princip for 

ekskursioner 

Personalet spørger til, om det 

kunne være godt med et 

princip for ekskursioner, 

således at vi sikrer, at alle 

klasser kommer på 

ekskursion. Hvordan med 

børnehusene? 

D/

B 

18.55 -

19.00 

Overordnet princip: Bestyrelsen forventer, at hver klasse kommer 

på minimum en ekskursion om året.  

Tages op igen på næste møde.  

 

 

 

12. Alle  Informations-

punkt 

a) Formand 

b) Ledelsen  

c) Medarbejderne 

d) Bussens 

støtteforening; 

hvordan går det med 

den? 

e) Andre 

O 19.00 – 

19.15 

a) Martin og Mette laver en overleveringsproces.   

B) I Horne er vi ved at gøre klar til årets skolefest, med 

dertilhørende skolekomedie. Diskofest for de store, sanglege for de 

yngste.  

I Svanninge har man arrangeret forældrefest for alle 

forældre,18.marts. tema regnbuefest. Forskellig underholdning 

/indslag  

I Børnehus Svanninge er der gang i fastelavn allerede. Vi har 

ligeledes indført en spilledag med puslespil og andre spil. Her 

trænes det sociale fællesskab og fx vente på tur. 



I Horne har vi Lysfe-fest på torsdag, der er allerede mange 

tilmeldte. Vi forventer over 100 gæster,  

Vi har valgt at lave genopslag på pædagogstillingen i Horne.  

Teater på Byskolen.   

 

DB har snakket med Michael Finn, som vil tage fat i de andre 

forældre, der har meldt sig på banen i forhold til støtteforening for 

bussen.  

13. Vibeke Lukket punkt Information. O 19.15 – 

19.25 

 

14. Alle Eventuelt  O 19.25 – 

19.30 

 Intet.  

 

   Punkter til kommende møder 

(næste møde er 21.02.2023 på 

afd. Horne): 

  28. april. Arbejds/forskønnelses/hyggedag indhold.  

Principper DB undersøger.  

Bussens støtteforening.  

Art: er punktet til orientering (O), drøftelse (D), beslutning (B) 

 

 


